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Rada města Milevska 

podklad pro schůzi rady č.07        dne 06.03.2023                                 OŽP072302R 

 

Povolení ke kácení dřevin rostoucích mimo les na pozemcích ve vlastnictví města Milevska 

 

 

Důvodová zpráva 

Odbor životního prostředí předkládá Radě města Milevska návrh usnesení komise životního prostředí 

ohledně nového posouzení záměru města na opravu hřbitovní zdi a kácení lip dle zpracovaných posudků a 

kácení zeleně rostoucí na pozemcích ve vlastnictví města. Jedná se o stromy, jejichž stav byl na podnět občanů 

města posouzen na 2. zasedání KŽP dne 15.02.2023 

1. Nové posouzení záměru města na opravu hřbitovní zdi a kácení lip dle zpracovaných posudků 

Komise ŽP se sešla v novém složení v dané lokalitě z důvodu nového posouzení situace. Podkladem 

pro jednání byl statický posudek Ing. Vladimíra Šprungla a dendrologický posudek Ing. Radky 

Frydrychové, které členové komise dostali s předstihem. Pro výsledné rozhodnutí komise byl 

důležitým podkladem výše zmíněný dendrologický posudek. 

Závěr: Komise ŽP nedoporučuje pokácení 3 ks Lip srdčitých z následujících důvodů. Z 

dendrologického posudku Ing. R. Frydrychové vyplývá, že při opravě hřbitovní zdi není nutné 

stromy pokácet, pokud bude zvolen vhodný technologický postup, který bude vycházet ze 

standardu SPPK: A01 002: 2017 (Ochrana dřevin při stavební činnosti). Jedná se o dospělé 

stromy s ukončeným výškovým růstem, dobrým zdravotním stavem a dobrou stabilitou. 

Všechny tři stromy byly v roce 2020 ošetřeny zdravotním řezem. Všechny tři stromy arborista 

hodnotí jako dobré a na stanovišti vhodné. Hodnocené stromy představují cenný a dlouhodobě 

perspektivní vegetační prvek v dané lokalitě, který může i nadále plnit své společenské a 

ekologické funkce. Ze zpracovaného statického posudku dále vyplývá, že oprava zdi je 

proveditelná bez nutnosti stromy pokácet. 

Hlasování (přítomno/pro/proti/zdržel se): 5/5/0/0 

 

2. Podněty na pokácení dřevin na pozemcích města 

• Bříza v ulici generála Svobody, parc. č. 1620/1 

Strom se nachází ve svahu na začátku vegetačního pásu. Horní část koruny projevuje známky 

postupného zasychání kosterních větví. Na bázi kmene se postupně odlupuje kůra. Vzhledem 

k umístění stromu u frekventované komunikace a jejímu zdravotnímu stav byl strom doporučen 

k odstranění. 

Závěr: Komise ŽP doporučuje strom pokácet z důvodu zajištění provozní bezpečnosti 

s požadavkem na umístění nových stromů za odstraňované.  

Hlasování (přítomno/pro/proti/zdržel se): 4/4/0/0 

 

• Jasan v ulici Pod Farou, parc. č. 1603/1 

U přestavovaného rodinného domu se nachází ve zpevněné asfaltové ploše, nedaleko obvodové stěny 

objektu vzrostlý jasan. Strom byl představen komisi na základě přijatého podnětu obyvatele domu, 

který upozorňuje na budoucí riziko pádu větví, dále na komplikování rekonstrukce rodinného domu a 

opravy fasády. Členové komise posuzovali situaci v okolí stromu a rozhodli se na základě zjištěných 

informací strom odstranit. 
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Závěr: Členové komise doporučili strom k pokácení z následujících důvodů, strom vyrůstá ze 

zpevněného stanoviště (asfalt), které je nevhodné a nezajišťuje potřebnou stabilitu stromu.    

Hlasování (přítomno/pro/proti/zdržel se): 4/3/1/0 

 

• Smrk v ulici Pod Zvíkovcem, parc. č. 1643/1 

Vzrostlý smrk ztepilý se nachází na pozemku města ve svahu nad místní komunikací, na okraji 

soukromého oploceného pozemku. Na podnět občana byla vznesena žádost na odstranění stromu z 

důvodu možného vyvrácení vzrostlého stromu při silném poryvu větru. Smrk ztepilý je typickou 

dřevinou s mělkým kořenovým systémem. Komise ŽP byla seznámena s lokalitou a během šetření 

dospěla k závěru strom odstranit.  

Závěr: Komise posoudila stav stromu a doporučila jehličnatý strom k pokácení. 

Hlasování (přítomno/pro/proti/zdržel se): 5/4/1/0 

 

• Podnět na pokácení Modřínu opadavého u městského hřbitova, parc. č. 1722/2 

V ulici Týnická směrem obec Přeštěnice u horního rohu městského hřbitova Milevska se nachází suchý 

Modřín opadavý. Zdravotní stav stromu byl podložen fotografií z plné vegetace, na které je jasně 

viditelné rozsáhlé usychání dřeviny. V této fázi dochází u stromu k opadu kůry z kosterních větví až 

ke kmeni.  

Závěr: Komise na místní šetření doporučila dřevinu ke kácení. 

Hlasování (přítomno/pro/proti/zdržel se): 5/5/0/0 

 

• Jírovec maďal, areál městského hřbitova Milevska, parc. č.  1722/2 

Ve středu areálu městského hřbitova Milevska se nachází vzrostlý Jírovec maďal, nedaleko vsypové 

loučky. Rok 2022 se projevoval značnými výkyvy se srážkách v podobě dlouhého období sucha na 

začátku vegetace a abnormálně deštivým obdobím v letních měsících s vysokými teplotami. Po tomto 

období docházelo u stromu k částečnému zasychání koncových větví a zásadnímu snížení olistění 

dřeviny oproti předchozímu roku v celé ploše koruny. 

Závěr: Komise ŽP se na místě shodla na prozatímním zachování dřeviny a jejím sledování 

v letošním roce. Na základě pravidelných kontrol bude při dalším zasedání komise ŽP 

rozhodnuto o dalším postupu. 

Hlasování (přítomno/pro/proti/zdržel se): 5/5/0/0 

 

• Zahrádkářská kolonie „Dehetník“, parc. č. 656/4 

Uvnitř oplocené části zahrádkářské kolonie se nachází 5 ks vzrostlých stromů (4 ks javor, 1 ks topol), 

které svou vitalitou a perspektivou již neplní danou funkci a v těžko přístupném prostoru jednotlivých 

zahrádek hrozí pád větví. Skupina vybraných stromů má v horní třetině značně proschlé koruny a 

postupné usychání větví je znatelné až ke kmenům, kde dochází k odlupování borky. 

Závěr: Komise ŽP doporučuje odstranění vybraných dřevin v plochách zahrádkářské kolonie. 

Hlasování (přítomno/pro/proti/zdržel se): 5/5/0/0 

 

 

 

Jméno zpracovatele, datum vyhotovení: Ing. Tereza Rašková, 27.02.2023 

 


